
Z pracy Zarządu Oddziału
Zebranie Zarządu Oddziału Stowarzyszenia Geodetów Polskich w Bydgoszczy
W dniu 9 stycznia 2017 roku odbyło się noworoczne zebranie Prezydium Stowarzyszenia Geodetów
Polskich w Bydgoszczy. Prezes Bolesław Krystowczyk witając obecnych złożył im serdeczne życzenia:
„aby ten rok był dobry dla was, dla waszych bliskich i firm, które prowadzicie. Życzę wam szczęścia i
zdrowia i spełnienia waszych marzeń. Marzenia trzeba mieć, i je spełniać. Życzę wam energii, która jest
potrzebna do tego, aby marzenia spełniać. Zastanawiałem się jaka to energia, która przywołuje nas tu,
do podejmowania spraw stowarzyszeniowych”. 

Dariusz Cieślak;                                                                                                     Wojciech Grzesiak, Stanisław Górnikiewicz

Wznosząc noworoczny toast, za pomyślność podejmowanych działań,  Bolesław Krystowczyk  życzył,
aby kolejne lata rozpoczynać z energią niezbędną do skutecznego spełniania zamierzeń.  

Jarosław Kaszewski, Maciej Lewandowski, Maria Gadomska, Beata Startek

Drugi punkt porządku obrad stanowił dopełnienie aktu rozpoczętego podczas uroczystego wieczoru, w
dniu 16 grudnia 2016 roku: wtedy miał być wręczony dyplom Bydgoskiej Rady Federacji Stowarzyszeń
Naukowo-Technicznych  NOT przyznający  Stanisławowi  Marcinowi  Wilińskiemu  tytuł  Honorowego
Członka Bydgoskiej Rady. Jednak to nie nastąpiło, z uwagi na nieobecność laureata. Aktu wręczenia
dyplomu dopełnił Prezes Bolesław Krystowczyk.

W zebraniu uczestniczyli: Bolesław  Krystowczyk,  Jerzy  Chylewski,  Stefan  Ciesielski,  Stanisław Marcin
Wiliński, Ryszard  Krzyżanowski,  Henryk  Siuda,  Maciej  Lewandowski,  Dariusz  Cieślak,  Maria  Gadomska,
Beata Startek, Jarosław Kaszewski, Robert Cieszyński, Stanisław Górnikiewicz, Wojciech Grzesiak, Ryszard
Cieszyński. 



Prezes Bolesław Krystowczyk poinformował, że w zeszycie 12/2016 „Przeglądu Geodezyjnego” ukazał
się artykuł „Moje 35 lat w Afryce”, w którym Jerzy Chylewski przedstawia swoje dokonania zawodowe
i doświadczenia wynikające z rozwiązywania problemów geodezyjnych, także przeżycia, wynikające z
odrębności cywilizacyjnych miejsca prowadzonych prac.

Robert Cieszyński;                                                                                                   Stefan Ciesielski

Wojciech Grzesiak, Henryk Siuda, Stanisław Górnikiewicz;                                                                                                  Maciej Lewandowski

Sprawozdanie z działalności oddziału w roku 2016
W ocenie prezesa Bolesława Krystowczyka „cały ubiegły rok był nastawiony na świętowanie obchodów
siedemdziesięciolecia geodezji na Kujawach i Pomorzu. Przyjęcie poszerzonej formuły jubileuszu i nie
ograniczanie się tylko do Stowarzyszenia, rozpatrywanie dorobku całej geodezji w regionie przyniosło
większe zainteresowanie sprawami naszego środowiska zawodowego. Dzięki temu uczestnikami naszej



uroczystości było liczne grono pracowników administracji powiatowej i wojewódzkiej. Udostępniliśmy
wiele  miejsca  w  naszych  wydarzeniach  geodetom Torunia,  co  chyba  zostało  przyjęte  przez  nich  z
zadowoleniem”.

Bolesław Krystowczyk, Jarosław Kaszewski;                                                                                                        Stanisław Górnikiewicz

Prace związane z  przygotowaniem obchodów we wrześniu były prowadzone przez wiele  miesięcy,
zajęły wiele energii. Istotnym obszarem aktywności były prace nad przygotowaniem książki, w której
miał być zawarty obraz naszych działań w czasie siedemdziesięciu lat działalności Stowarzyszenia na
Kujawach i  Pomorzu. Opracowana publikacja jest  rezultatem wysiłku wielu autorów i rysuje dzieje
Stowarzyszenia i geodezji w naszym regionie, głównie jednak akcentuje wydarzenia, jakie zachodziły w
Stowarzyszeniu w dwóch ostatnich dekadach. Można w niej także znaleźć zwięzłe informacje o firmach
zajmujących się geodezją i „rozczłonkowaniu” wykonawstwa prac świadczonych przez geodetów.

  … uczestnicy zebrania wznoszą toast za pomyślność i spełnianie zamierzeń w roku 2017 ...

W monografii poczyniono ukłon pod adresem geodetów Torunia i ich Stowarzyszenia, zamieszczając
materiały przygotowane przez przedstawicieli tamtego oddziału.
„Mimo pewnych niedociągnięć monografia jest opracowaniem dobrym i wartościowym, wyszła nam”
powiedział  Bolesław Krystowczyk. Co do samej uroczystości, obecności na niej władz i gości, prezes
Krystowczyk wyraził przekonanie, że „było to wydarzenie w pełni udane”.  
Obok wysiłku i działań związanych z przygotowaniem i przeprowadzeniem obchodów jubileuszu były



też podejmowane inne zadania, wynikające z planu pracy oddziału. Przeprowadzono dwa szkolenia:
jedno dla pracowników administracji i jedno dla wykonawców prac i usług geodezyjnych. 

Odbyło się także drugie spotkanie biznesowe geodetów Pomorza i Kujaw, z udziałem mniejszej liczby
uczestników  w  stosunku  do  pierwszego  „forum”.  Oceniając  skutki  „spotkań  biznesowych”  uznać
należy, że nie wpłynęły one na integrację firm w stopniu, który by mógł zadowalać.  „Proponowanie
spotkań biznesowych geodetów regionu chyba należy kontynuować. Fora biznesowe będziemy robić”.

Jarosław Kaszewski, Maciej Lewandowski, Maria Gadomska, Beata Startek, Robert Cieszyński, Stefan Ciesielski

Odbyło się także drugie spotkanie biznesowe geodetów Pomorza i Kujaw, z udziałem mniejszej liczby
uczestników  w  stosunku  do  pierwszego  „forum”.  Oceniając  skutki  „spotkań  biznesowych”  uznać
należy, że nie wpłynęły one na integrację firm w stopniu, który by mógł zadowalać.  „Proponowanie
spotkań biznesowych geodetów regionu chyba należy kontynuować. Fora biznesowe będziemy robić”.
Wydarzeniem ważnym i w pełni udanym było spotkanie opłatkowe geodetów Pomorza i Kujaw, w dniu

Prezes Bolesław Krystowczyk gratuluje 
Stanisławowi Marcinowi Wilińskiemu przyznanego 
mu tytułu Członka Honorowego BR FSNT NOT



16 grudnia 2016 roku. O swoich myśliwskich pasjach i zadaniach, jakich podejmują się koła łowieckie,
mówił Stanisław Barłóg. 

Stanisław Marcin Wiliński, Bolesław Krystowczyk;                                                                                                    Beata Startek

Bolesław Krystowczyk poinformował, że sprawozdanie opisujące działania podejmowane przez oddział
w roku 2016 jest gotowe i zostanie zamieszczone na stronie internetowej. Stan finansów oddziału jest,
na koniec minionego roku, zadowalający i mimo znacznych wydatków poniesionych na świętowanie
jubileuszu siedemdziesięciolecia (monografia, zjazd regionalny geodetów w Pieczyskach) rezerwa na
koncie bankowym jest wysoka. „Gospodarujemy sensownie i mamy środki finansowe” – dodał Prezes.
Uznał, że „zdobywanie pieniędzy nie jest tak łatwe jak ich wydawanie”.

Bolesław Krystowczyk;                                                                      Maria Gadomska, Beata Startek

Jarosław Kaszewski poinformował o sporządzeniu listy osób, które opłacają składki. Regularnie płaci je
około siedemdziesięciu osób.  Wśród członków jest pewna liczba emerytów, a także osób zwolnionych z
opłacania składek.
H  enryk Siuda uznał, że „opłacanie składek członkowskich jest lepsze niż w latach poprzednich. Istotne
środki pozyskujemy dzięki organizowaniu szkoleń”. Wystąpienie kończyło się apelem o spotykanie się
nie tylko przy wydarzeniach o charakterze towarzyskim, przygotowywanych przez Stowarzyszenie.



Sprawozdania z działalności oddziału w kadencji 2013-2017
Prezydium Stowarzyszenia Geodetów Polskich w Bydgoszczy przygotowuje sprawozdanie z działań
podejmowanych w upływającej  kadencji.  Jest  ono opracowywane zgodnie z formułą ustaloną przez
Prezydium  Zarządu  Głównego  Stowarzyszenia  Geodetów  Polskich.  Opracowany  dokument  będzie
przesłany do Biura Zarządu Głównego przed połową stycznia br.

Ryszard Krzyżanowski;                                                                                                                     Maria Gadomska

Wybory do władz SGP w Bydgoszczy na kadencję 2017-2021
Zebranie sprawozdawczo-wyborcze oddziału zostało wcześniej zaplanowane na 25 marca 2017 roku.
Ma się odbyć w pomieszczeniach restauracji „Telimena” w Bydgoszczy przy ulicy Fordońskiej 15. To
spotkanie powinno być poprzedzone zebraniami w kołach SGP we Włocławku i Żninie oraz zebraniem
geodetów w Bydgoszczy. Poza oceną działalności kół w latach 2013-2016 uczestnicy zebrań zdecydują,
którzy członkowie Stowarzyszenia będą delegowani na wybory do władz oddziału na kadencją 2017-
2021. Henryk Siuda zaproponował, aby zebrania w kołach Żnina i Włocławka odbyły się w lutym br.
Uczestniczyć w nich mają członkowie Prezydium Zarządu Oddziału.
Poniżej, od prawej: Henryk Siuda, Ryszard Krzyżanowski, Ryszard Cieszyński, Jerzy Chylewski, Stanisław Górnikiewicz, Wojciech Grzesiak, Dariusz Cieślak



Wybory do władz SGP w Bydgoszczy na kadencję 2017-2021
Zebranie sprawozdawczo-wyborcze oddziału zostało wcześniej zaplanowane na 25 marca 2017 roku.
Ma się odbyć w pomieszczeniach restauracji „Telimena” w Bydgoszczy przy ulicy Fordońskiej 15. To
spotkanie powinno być poprzedzone zebraniami w kołach SGP we Włocławku i Żninie oraz zebraniem
geodetów w Bydgoszczy. Poza oceną działalności kół w latach 2013-2016 uczestnicy zebrań zdecydują,
którzy członkowie Stowarzyszenia będą delegowani na wybory do władz oddziału na kadencją 2017-
2021. Henryk Siuda zaproponował, aby zebrania w kołach Żnina i Włocławka odbyły się w lutym br.
Uczestniczyć w nich mają członkowie Prezydium Zarządu Oddziału.

Beata Startek;                                                                      Bolesław Krystowczyk                                                                                      
Poniżej: Jerzy Chylewski;                                                                                              Henryk Siuda 



B  olesław Krystowczyk przywołał zamiar reaktywowania pracy kół SGP w Inowrocławiu i Tucholi. Ten
zamysł pojawił się w czasie świętowania jubileuszu SGP, w trakcie rozmów z geodetami, którzy byli
wcześniej aktywnymi członkami kół SGP w wymienionych miastach. Dzisiaj możliwość odtworzenia
działalności  w wymienionych  ośrodkach  nie  wygląda  już  tak  zachęcająco,  jak  podczas  pierwszych
rozmów. Obecność organizacyjna i faktyczna Stowarzyszenia w ośrodkach powiatowych jest kwestią,
która nabrała nowego znaczenia od czasu, gdy geodeci poczęli powoływać lokalne stowarzyszenia. Tak
niefortunnie się składa, że członek Zarządu Oddziału w Bydgoszczy powołał, w jednym z miasteczek w
rejonie włocławskim, lokalne stowarzyszenie geodetów, kilkuosobowe.

Stanisław Górnikiewicz;                                                                                                         Ryszard Cieszyński

Na temat powoływania takich organizacji mówili, na zebraniu ZG Stowarzyszenia Geodetów Polskich,
w dniu 16 grudnia 2016 roku, reprezentanci czterech, spośród 23 lokalnych stowarzyszeń, istniejących
w 10 województwach. W wystąpieniu akcentowano potrzebę działań, które doprowadzą do prawnego
„umocowania geodety uprawnionego” i podniesienia jego rangi. Akcentowano, niezgodnie z prawdą,
że SGP skupia, w głównej mierze, geodetów pracujących w administracji.
Poniżej: Dariusz Cieślak;                                                                        Maria Gadomska, Beata Startek, Robert Cieszyński



Przywołano tematykę obrad wspomnianego wyżej zebrania, na którym: świętowano jubileusz 85-lecia
prof. Zdzisława Adamczewskiego; wysłuchano relacji Bolesława Krystowczyka z obchodów jubileuszu
siedemdziesięciolecia SGP w Bydgoszczy; zespół redakcyjny „Przeglądu Geodezyjnego” przedstawił
stan spraw pisma, w tym małą aktywność oddziałów w staraniach o prenumeratę miesięcznika; ważne
wydarzenia roku 2017 to zebranie Zarządu Głównego SGP w dniu 27 marca, Zjazd SGP w Olsztynie w
czasie od 30 czerwca do 2 lipca, Międzynarodowe Dni Geodezji Polsko-Czesko-Słowackie odbędą się
w maju w Warszawie; omówiono wypełnianie uchwały XXXVIII Zjazdu SGP i mały udział oddziałów
w realizacji uchwały – ustalenia w niej zawarte są realizowane przez Zarząd Główny; zgłoszoną przez
prof. Bogdana Neya rezygnację z funkcji Przewodniczącego Rady Naukowo-Programowej „Przeglądu
Geodezyjnego” Zarząd Główny przyjął, powierzając jednocześnie obowiązki Przewodniczącego Rady
prof. Januszowi Walo. 

Ryszard Krzyżanowski, Henryk Siuda;                                                                              Maria Gadomska, Beata Startek

Bolesław Krystowczyk poinformował, że szczegóły organizacyjno-techniczne zebrania sprawozdawczo-
wyborczego będą  przedmiotem pracy Prezydium i  zostaną przedstawione na  kolejnych spotkaniach
poniedziałkowych. Pewne ustalenia personalne zostały przyjęte na zebraniu w listopadzie 2016 roku.

Wojciech Grzesiak;                                                                                                               Bolesław Krystowczyk

Cykliczne spotkania szkoleniowe dla nauczycieli kształcących w zawodzie technik geodeta
Prezes Bolesław Krystowczyk przypomniał, że z propozycją podjęcia starań o prowadzenie przez SGP
w Bydgoszczy takich szkoleń wyszła Beata Startek nauczyciel zawodu geodezyjnego w Zespole Szkół



Budowlanych  w  Bydgoszczy.  Zapotrzebowanie  na  szkolenie  wynika  z  oceny  sposobu  nauczania
zawodu  w  niektórych  technikach  geodezyjnych.  Propozycja  znalazła  poparcie  Marii  Gadomskiej
nauczyciela akademickiego Przewodniczącej Komisji Egzaminacyjnej Olimpiady Wiedzy Geodezyjnej
i Kartograficznej. Prezes wyznał, że propozycja została przez Prezydium przyjęta entuzjastycznie, ale
zaproponowany termin spotkania – marzec 2017 roku – w roku wyborów nie jest możliwy do przyjęcia.

Maciej Lewandowski, Maria Gadomska, Beata Startek, Robert Cieszyński
Poniżej: Henryk Siuda;                                                                                                                                 Bolesław Krystowczyk



Maria Gadomska podkreśliła fakt, że inicjatywa wyszła od młodego nauczyciela z dobrej szkoły, co ma
szczególny walor i oznacza, iż szkolenie jest potrzebne. „Mam bezpośrednie kontakty z nauczycielami
zawodu, a ich reakcje na proste zadania 'jeżą włosy na głowie'. W ramach Olimpiady były prowadzone
szkolenia dla nauczycieli zawodu, ale w czasie tych spotkań było zbyt mało czasu na właściwe szkolenie
nauczycieli. Do tego chodzi o nauczycieli ze szkół, które pozostają poza konkursem olimpijskim”.

Stanisław Górnikiewicz;                                                                                                  Robert Cieszyński
Poniżej: Bolesław Krystowczyk;                                                                                                 Jarosław Kaszewski          



Beata Startek zauważyła, że tematykę spotkań szkoleniowych można będzie ustalić podczas Olimpiady.
Istnieje 81 szkół, które zgłaszają swój akces do uczestniczenia w konkursie. Do udziału w II i III etapie
Olimpiady dopuszczono drużyny z 25 szkół.

Bolesław Krystowczyk;                                                                                                                       Stefan Ciesielski

Maria Gadomska  uznała za właściwe, aby zadbać o takie warunki udziału w szkoleniu (finansowe i
bytowe), które pozwolą uczestniczyć w nim większemu gronu nauczycieli szkół, które nie biorą udziału
w drugim i  trzecim etapie  konkursu.  Przy  tym  SGP,  które  będzie  organizatorem przedsięwzięcia,
niewiele tu zarobi. Co do tematyki podjętej na pierwszym spotkaniu należy ją po prostu narzucić. Beata
Startek  podkreślała,  że  opłata  za  udział  w  szkoleniu  nie  może  być  wygórowana,  bo  w  kosztach
szkolenia  nauczycieli  szkoły nie  będą  partycypować.  Zatem należy  szukać  dogodnego,  ale  taniego
miejsca dwudniowego spotkania. Może na miejsce szkolenia przyjąć obiekty klubu „Zawisza”.
Poniżej: Jarosław Kaszewski, Maciej Lewandowski, Maria Gadomska, Beata Startek



Bolesław Krystowczyk pytał retorycznie, czy będą chętni do opłacenia udziału w szkoleniu, które musi
jednak kosztować, bo organizatorzy mają obowiązek zapewnienia uczestnikom kursu godziwe warunki
bytowe.  Henryk  Siuda  dodał,  że  Stowarzyszenie  organizując  szkolenie  nie  zabiega  o  wygórowany
zysk, ale chce dać uczestniczącym w szkoleniu odpowiednie warunki do nauki.
Wszyscy uczestnicy zebrania opowiedzieli się w głosowaniu za podjęciem działań pozwalających na
przeprowadzenie szkolenia. Zamykając ten punkt porządku obrad Bolesław Krystowczyk stwierdził, że
„ten temat wkładamy do planu imprez ogólnopolskich i będzie to zadanie do planu pracy na 2017 rok”.
Plan pracy Stowarzyszenia Geodetów Polskich w Bydgoszczy na 2017 rok
Przystępując do realizacji  tego punktu porządku obrad  Bolesław Krystowczyk  oznajmił,  że  „dzisiaj
tylko naszkicujemy zadania do planu pracy na bieżący rok. Prezydium przygotuje projekt planu pracy
na podstawie zgłaszanych postulatów, które po uporządkowaniu będą przedłożone do zatwierdzenia na
zebraniu w lutym br”.
Wśród zgłaszanych propozycji były następujące zadania:
- zjazd regionalny geodetów Pomorza i Kujaw, którego organizatorem będzie koło SGP we Włocławku;
- szkolenie dla wykonawców prac i usług geodezyjnych;
- turniej piłki nożnej;
- spływ kajakowy;
- prezentacja tematyki geodezyjnej w ramach Bydgoskich Dni Techniki;
- spotkanie opłatkowe;
- spotkania środowiskowe w każdy pierwszy poniedziałek miesiąca;
- udział reprezentacji Zarządu Oddziału w spotkaniu z geodetami Torunia (w pierwszej dekadzie lutego
  albo podczas zebrania sprawozdawczo-wyborczego oddziału);
- szkolenie dla nauczycieli kształcących w zawodzie technik geodeta, w pierwszej dekadzie września.

Prezes Bolesław Krystowczyk zamykający obrady, obok Henryk Siuda

Zamykając  noworoczne  zebranie  prezes  Bolesław  Krystowczyk  podziękował  obecnym  za  aktywny
udział w obradach i życzył pomyślności we wszystkie dni rozpoczynającego się roku.                      smw  


